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SEDLČANY Farmářské vá-
noční trhy, které Sdružení 
obcí Sedlčanska připravuje 
na sobotu 10. prosince, mo-
hou být těmi posledními! 
O to víc by si je měli pro-
dejci a kupující užít...

Hudební 
vystoupení 
a soutěž 

„Vánoční  farmářské 

trhy budou jako obvykle 

na sedlčanském náměstí T. 

G. Masaryka od 8 do 12 ho-

din,“ potvrdila za organi-
zátory Tereza Kuchařová 
s tím, že součástí bude kul-
turní program a měl by být 
bohatší než ty předcháze-
jící. „Máme domluveno 

vystoupení se sedlčanským 

dětským souborem Zábojá-

ček a Lidovým souborem 

ze ZUŠ Sedlčany. Osloveny 

byly také všechny základní 

školy v okolí. Uvidíme, zda 

KOSOVA HORA Zastupitelé 
obce Kosova Hora pod-
pořili na svém zasedání 2. 
listopadu podání žádosti 
o dotaci z Integrovaného 
regionálního operačního 
programu na zakoupení 
a rekonstrukci budovy, 
v níž by chtěli vybudovat 
několik sociálních bytů. 

„Jde o dům na náměstí, 

SEDLČANY Po celé České 
republice se ve čtvrtek 17. 
listopadu konaly vzpomín-
kové akce na události, které 
kronikáři zaznamenali před 

třiatřiceti a třiaosmdesáti 
lety. V Sedlčanech tuto akci 
uspořádala opět základní 

umělecká škola ve spolu-
práci s muzeem, gymnázi-
em a sedlčanskou iniciati-
vou reGenerace.

17. listopadu roku 1939, 

dva dny po pohřbu studen-
ta Jana Opletala, postřele-
ného po násilném potlačení 

SEDLČANY Zvonění zvo-
nů v minulosti provázelo 
všechny důležité mez-
níky v lidském životě, 
ať to byly křty, svatby, 
úmrtí či pohřby. Bývalo 
tomu tak i v Sedlčanech. 
Nejeden obyvatel měs-
ta se proto právem zají-
má o to, proč se zvony 
na kostele sv. Martina 
a na kostele na Církvič-
ce odmlčely? Jak dlou-

Růžová ulice se proměnila 
v Národní třídu, občany 
z ní vytlačovali příslušníci 
Veřejné bezpečnosti

poklidné demonstrace při 
příležitosti 21. výročí vzni-
ku Československa, byly 
uzavřeny české vysoké ško-
ly. 17. listopadu o padesát 

let později brutální zásah 
Veřejné bezpečnosti při 

Sdružení obcí 
Sedlčanska nevylučuje, 
že prosincové 
farmářské trhy mohou 
být těmi posledními

se některá z nich přihlásí 

a sváteční dopoledne ještě 

obohatí,“ avizovala Kucha-
řová.

Návštěvníci se mohou 
také těšit na vánoční sou-
těž, která zatím zůstává 
utajena. Tereza Kuchařová 
k ní pouze naznačila: „Buď 

vyhlásíme soutěž o nejkrás-

nější konkrétní výrobek, 

nebo se rozhodneme pro 

soutěž, do které se budou 

moci zapojit všichni ná-

vštěvníci trhu.“

Tradiční i nová 
nabídka

„Trhy budou opět pře-

devším zaměřeny na regi-

onální výrobce a prodejce. 

Objevit by se tu měla napří-

klad Bohunka Tomášková 

s produkty pod značkou 

Bezva řepa, která nás 

v Sedlčanech už dlouho 

Ve čtvrtek 17. listopadu se na sedlčanské kašně objevily desítky zapálených svíček.

Kosova Hora 
požádá 
o dotaci 
na sociální 
byty

Kostelní zvony 
v Sedlčanech jsou 
dlouho němé

ho budou ještě němé? 

Opravit nebo 
pořídit nový 
systém? 

Odpověď jsme hledali 
u člena farní rady Mar-
tina Švejdy: „Určitě je to 

problém, který pálí řadu 

farníků a dlouhodobě se 

řeší. Systém, který obstará-

vá zvonění, je starý a jsou 

Pokračování na straně 7

Pokračování na straně 4

Pokračování na straně 3 Pokračování na straně 6
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SEDLČANY O názor ke třem 
poškozeným mysliveckým 
posedům, jejichž opěrné 
kůly podřízli vandalové 
začátkem listopadu v ka-
tastru obce Radíč, jsme 
požádali Petra Vondráčka 
z Městského úřadu Sedlča-
ny. Ten za odbor životního 
prostředí plní funkci Orgá-
nu státní správy myslivos-
ti (OSSM). 

„Myslivecká kazatelna 

i posed patří mezi myslivec-

ká zařízení ve smyslu záko-

na č. 449/2001 Sb., o mysli-

vosti, ve znění pozdějších 

předpisů. Ten také pamatuje 

na jejich ochranu, když v § 

9 odst. 2 stanoví zákaz po-

škozování nebo ničení slani-

sek, napajedel, zařízení pro 

přikrmování, pozorování 

a lov zvěře a dalších mys-

liveckých zařízení. V pří-

padě prokázání viny může 

být v přestupkovém řízení 

uložen správní trest pokuty 

fyzické osobě až do výše 30 

tisíc korun a v případě práv-

nické či podnikající fyzické 

osoby až do výše 40 tisíc ko-

run,“ uvedl.
Doplnil, že v tomto kon-

krétním případě je vzhledem 
k vyčíslené škodě případ 
vyšetřován Policií České re-
publiky jako podezření ze 
spáchání trestného činu po-
škození cizí věci (dle § 228 
odst. 1, zákona č. 40/2009 Sb., 
trestního zákoníku, ve znění 
pozdějších předpisů).

„Běžný postup při po-

škození či zničení mysli-

veckých zařízení v řádu 

jednotek v rámci honitby 

je takový, že je myslivci ani 

Policii České republiky ne-

oznamují, raději věnují čas 

jejich opravám. Zde byly 

ale poškozeny tři kazatelny 

najednou, a to už místním 

myslivcům přetekl pověstný 

pohár trpělivosti. Není se 

čemu divit, když uvážíme, 

že myslivost je provozová-

na jako zájmová činnost, 

tedy ve volném čase, která 

navíc vyžaduje nemalé fi -

nanční náklady, mimo jiné 

na výstavbu mysliveckých 

zařízení,“ komentoval ne-
dávný případ. 

Doplnil, že ke dni 10. 
listopadu letošního roku 
nebylo OSSM oznámeno 
zničení či poškození mys-
liveckých zařízení v sou-
sedních honitbách. „Ani 

z ostatních honiteb správ-

ního obvodu OSSM není 

hlášeno poškození mysli-

veckých zařízení,“ doplnil 
Vondráček.          -mb-

SEDLČANY Tajemník Měst-
ského úřadu Sedlčany 
Vojtěch Hlaváček odpově-
děl na listopadové tiskové 
besedě na dotaz ohledně 
úsporných energetických 
opatření, o jejichž přípravě 
se zmiňoval bývalý starosta 
Sedlčan Miroslav Hölzel. 

Vojtěch Hlaváček: 
Náklady může 
snížit síla ledu

„Město si materiál připra-

vilo vlastními silami za účasti 

externího specialisty, který 

pro nás zajišťuje i jiné úkoly. 

Pro jednání rady zpracoval 

dokument, který byl radními 

na jaře přijat a byl později 

upravován a zohledňován 

ve vztahu k energetické krizi. 

V té podobě byl opět projed-

nán na radě města a detailně 

se všemi deseti našimi pří-

spěvkovými organizacemi 

a dvěma našimi obchodními 

společnostmi. Balíček těchto 

opatření byl přijat a postupně 

bude aplikován,“ uvedl Hla-
váček. Připomněl, že balíček 
se skládá ze tří částí – obsa-
huje krátkodobá, střednědo-
bá a dlouhodobá opatření. 

Jako příklad krátkodobé 
úspory zmínil tajemník sní-
žení vrstvy ledu na zimním 
stadionu. Uzavírat „zimák“ 
by bylo až zcela krajní řešení. 
Ředitel Sportovních areálů 
Sedlčany Pavel Bednář před-
ložil dva návrhy provozní-
ho řešení. Podotkl, že záleží 
na starostovi a zastupitelích, 
jaké zvolí priority. Některá 
omezení se mohou právě tak 
týkat kulturního domu, měst-
ského muzea, knihovny...

„Musí se primárně zva-

žovat, co je pro občana po-

třebné a co to přináší oproti 

nákladům. Když si vypočítá-

me jednotkové náklady napří-

klad na jednoho sportovce 

nebo na jednoho návštěvní-

ka, tak samozřejmě město 

bude zvažovat, zda není 

potřebnější poskytnout v této 

náročné době jiné služby,“ 

řekl svůj názor otevřeně ta-
jemník. „V tuto chvíli však 

nemůžeme dělat žádné zá-

věry, protože ještě nemáme 

vstupní hodnoty na jednacím 

stole,“ dodal. Dlouhodobými 
opatřeními jsou například 
myšleny sestavy fotovoltaic-
kých elektráren.

Tajemník podotkl, že 
v současné době se zaměst-
nanci městského úřadu bu-
dou věnovat detailnějšímu 
rozpracování některých 
střednědobých a dlouhodo-
bých záměrů, které by se 
po schválení v zastupitelstvu 
mohly v druhé polovině 
příštího roku uskutečnit.

Martin Severa: 
Nejrychlejší 
opatření – nesvítit 
zbytečně

Jaké možnosti v úspo-
rách energií vidí Martin Seve-
ra, ředitel Kulturního domu 
Josefa Suka? „O úsporách 

v oblasti energií, které se díky 

jejich výraznému zdražení 

staly problémem, se jedná již 

delší dobu, a to dokonce ještě 

před vypuknutím energetic-

ké krize. V minulosti máme 

za sebou výměnu oken a dve-

ří, regulaci vytápění a postup-

né nasazování úsporných 

světelných zdrojů. V poslední 

době se tím zabýváme po-

chopitelně aktivněji a pro-

blém řešíme. Nejjednodušší 

jsou okamžitá možná řešení, 

ke kterým jsme přistoupili – 

nesvítit zbytečně v místech 

a době, kdy to není nezbytné, 

omezit i vytápění prostor, kte-

ré nejsou právě využívány.“ 

Zmínil také dlouhodo-
bější opatření se vztahem 
k technologii. „Zde existují 

opět jednodušší záležitosti, 

kterými může být náhrada 

obyčejných žárovek za LED, 

které průběžně měníme. 

I toto však vyžaduje okamžité 

použití fi nančních prostřed-

ků, protože LED žárovka je 

několikanásobně dražší než 

obyčejná a při velkém počtu 

to nejsou malé částky,“ uve-
dl ředitel kulturního domu 
s tím, že totéž platí i pro spe-
ciální divadelní osvětlení, 
které má navíc svá specifi ka. 
Vysvětlil, jaká to jsou: „Svět-

la musí umět svítit od nuly 

do sta procent, což je u běž-

ných úsporných a LED světel 

problém, a navíc to vyžaduje 

i jejich jiné ovládání – nový 

osvětlovací pult. Okamžitá 

úspora energie by byla po-

měrně značná, ale investice 

na výměnu technologií jsou 

hodně vysoké a jejich návrat-

nost velmi dlouhá.“ 

Za další možnost uvedl Se-
vera vystavění fotovoltaické 
elektrárny na budově KDJS: 
„Objekt pro to má dobré pod-

mínky – velkou rovnou stře-

chu s možností optimálního 

postavení panelů, ale i zde se 

jedná o velké investiční část-

ky.“ Doplnil, že o všech mož-
nostech, které zmínil, se jed-
ná a připravují se. „Nicméně 

je zde jedno ale … mít na tato 

úsporná řešení fi nanční krytí. 

Takže pokud se sejdou fi nan-

ce, například díky možnosti 

čerpání dotačních titulů s ro-

zumnou vlastní spoluúčastí, 

tak se rádi zapojíme a udělá-

me úsporná opatření,“ dodal. 

Blanka Tauberová: 
Přivítala bych 
solární panely

Budova sedlčanské 
knihovny má oproti kultur-
nímu domu výhodu, že je 
zateplená. Zmínila to její 
ředitelka Blanka Taubero-
vá. A energetickým ztrátám 
zabránila i výměna oken. 

Letos následovala další opat-
ření. „V srpnu jsme vyměnili 

všechna svítidla za úsporná. 

Samozřejmě šetříme i tím 

nejjednodušším způsobem 

– zhasínáme, nezapínáme 

topení, vypínáme spotřebiče 

ze zásuvky a podobně. Přiví-

tala bych, kdyby se podařilo 

na budovu umístit solární 

panely,“ vidí také Tauberová 
cestu ve fotovoltaice a umís-
tění panelů na střeše. 

Současně dodala: „Budo-

va je městským majetkem, 

tak to bude muset řešit jeho 

vedení. Pokud vím, tak si rad-

nice pro své budovy nechala 

v tomto ohledu zpracovat 

studii, ale nevím, v jakém je 

to stadiu.“

David Hroch: 
Jednáme 
s dodavatelem 
tepla

Ředitel sedlčanského mu-
zea David Hroch potvrdil, 
že na energetickou situaci 
reagují operativně. „V budo-

vě muzea vytápíme pouze 

služební a kancelářské pro-

story, prostory výstavní síně 

a knihovnu. U těch ostatních 

to zatím nebylo potřeba.“ 
Sdělil, že jednají s dodavate-
lem tepla o dalších možných 
úsporných opatřeních, která 
by bylo možné provést bě-
hem roku 2023. 

„Využití elektrické energie 

je v naší organizaci víceméně 

pouze pro svícení. Na všech 

místech v budově jsou již del-

ší dobu nainstalována úspor-

ná světla,“ doplnil odpověď 
ředitel Hroch.             -mb-

Radnice začíná rozbalovat balíček energetických opatření

Petr Vondráček se nediví, že myslivcům z Radíče přetekl 
pohár trpělivosti

K vystavění fotovoltaické elektrárny přímo nahrává budova kulturního 
domu. „Objekt pro to má dobré podmínky – velkou rovnou střechu 
s možností optimálního postavení panelů,“ uvedl ředitel Martin Severa.



3stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

ZAHRÁDKA Kritický úsek 
poměrně vytížené komu-
nikace číslo 10239 mezi 
Zahrádkou a Předbořicemi 
v těsné blízkosti rybníka 
Shorný se dočkal řešení. 
Ve středu 9. listopadu se 

zde začala instalovat svo-
didla. Práce jsou již hoto-
vé a nepříjemný úsek je 
tak konečně zabezpečen. 
Před šesti lety se zde sta-
la na náledí nehoda, kdy 
osobní vozidlo i s řidičem 

skončilo v rybníce lemující 
silnici. A řidič poté dlouhé 
minuty čekal na střeše vo-
zidla na záchranu v ledové 
vodě. Rizikové místo se tak 
konečně dočkalo řešení. 

Jana Motrincová

SEDLČANY Dopravní ob-
služnosti se týkalo v pátek 
18. listopadu dopoledne 
jednání na radnici, kdy se 
starosta Ivan Janeček sešel 
se zástupci Sdružení obcí 
Sedlčanska (dále Sdruže-
ní), jehož se stal nově zvo-
leným předsedou. 

„V současné době spo-

lečně řešíme obslužnost 

v návaznosti na doplatky, 

které bychom měli hradit 

dopravcům prostřednictvím 

Krajského úřadu. Začátkem 

týdne jsem dostal od tajem-

nice Sdružení Štěpánky 

Barešové podklady a začal 

jsem se této problematice 

víc věnovat. Nalezl jsem 

nějaké nesrovnalosti, týka-

jící se například vytíženos-

ti některých linek. Podle 

domluvy autobusy, které 

jezdí v pracovní dny nedo-

plácíme, ale podílíme se 

na nákladech víkendových 

spojů. U nich chci mít větší 

přehled a statistiku o tom, 

jak jsou obsazeny a znát 

výši doplatků. Při součas-

ných cenách dopravních 

služeb musíme šetřit kaž-

dou korunu. Vyžádal jsem 

si doplňující informace, 

abychom mohli vycházet 

ze skutečných údajů,“ vy-
světlil starosta. „Nechceme 

rušit autobusy, které jsou 

pro občany našeho regio-

nu přínosem, ale na druhé 

straně nechceme například 

v případě spojů do Prahy 

dotovat obce poblíž hlav-

ního města, kdy jsou auto-

busy využívány v podstatě 

jako příměstská doprava. 

Z Prahy do Štěchovic je 

podle mých informací cestu-

jících nejvíc a nevím, zda je 

nám adekvátní částka z ná-

kladů odečtena. Tyto a další 

údaje chci prověřit,“ dodal 
starosta Janeček.           -mb-

SEDLČANY Na bohatosti 
vánoční výzdoby Sedlča-
ny na rozdíl od některých 
jiných měst letos šetřit 
nechtějí. Před adventem 
vedení města zvažova-
lo nabídky na doplnění 
a obměnu některých prv-

ků. Podklady pro starostu 
Ivana Janečka i po ekono-
mické stránce zpracovával 
tajemník města Vojtěch 
Hlaváček. Výměna ne-
funkčních žárovek za nové 
s nižší energetickou nároč-
ností a doplnění adventní 

výzdoby se týká historic-
ké budovy radnice. Výz-
dobu a sváteční osvětlení 
náměstí – lamp veřejného 
osvětlení, stromů u kašny 
a morového sloupu mají 
na starosti Sedlčanské 
technické služby.          -mb-

SEDLČANY Veřejné jednání 
zastupitelstva města Sedl-
čan se uskuteční v pondě-
lí 19. prosince od 17 hodin 
v Kulturním domě Josefa 
Suka. „Na programu bude 

především rozpočet měs-

ta na rok 2023. Počítáme 

s dalším rozpočtovým 

opatřením v příjmech i vý-

dajích pro letošní rok. Vě-

novat se budeme vodnému 

a stočnému, které bude pla-

tit od ledna,“ nastínil zatím 
některé z hlavních bodů 
programu nový sedlčan-
ský starosta Ivan Janeček.

Marie Břeňová

kde by vznikly tři byty o třech 

různých velikostech. Podle 

pravidel by byty mohly být 

přiděleny lidem, kteří mají 

do 0,8násobku průměrné 

mzdy,“ sdělila místostarost-
ka obce Lenka Havlíčková 
s tím, že by tak bydlení 
mohli získat například mla-
dí manželé nebo naopak 
senioři. „Pokud s žádostí 

o dotaci uspějeme, tak by fi -

nanční spoluúčast obce byla 

ve výši 15 procent,“ dodala.
„Projekt, který na pře-

stavbu máme z loňského 

roku, musíme aktualizo-

vat, protože ceny materiálu 

i prací jsou v současné době 

vyšší, právě tak jako ceny 

nemovitostí. Musíme tedy 

mít vypracovaný fi nanční 

posudek na nákup domu 

a znovu obnovený rozpočet 

na rekonstrukci. Jednalo 

by se především o úpravu 

jednoho bytu v přízemí, 

kde bývala pizzerie. Změna 

by se také týkala způsobu 

vytápění, protože bychom 

Kosova Hora požádá 
o dotaci na sociální byty

chtěli plynový kotel nahra-

dit tepelným čerpadlem. 

Vlastní realizace závisí 

na tom, zda dotaci získá-

me – výsledek se dozvíme 

v dubnu nebo v květnu 

příštího roku,“ uvedla k zá-
měru ještě začátkem listo-
padu místostarostka. V té 
době ještě nevěděla, že 
majitel objektu, kde měly 
byty vzniknout, nečekaně 
starostovi obce Martinu 
Kramešovi oznámil, že 
budovu neprodá. Jednal 
s ním ale ještě dál. S jakým 
výsledkem? „Vzhledem 

k tomu, že se do dnešního 

dne pan K. neozval s ko-

nečným rozhodnutím, tak 

budeme řešit využití jiných 

nemovitostí vhodných k re-

konstrukci na byty,“ infor-
moval nás aktuálně staros-
ta Kosovy Hory. Potvrdil 
tak, že záměr výstavby 

sociálních bytů neopustili, 
ale projekt na vyhlídnutý 
objekt mohou lidově řeče-
no zahodit do koše...

Marie Břeňová

Nový předseda Sdružení 
prověřuje doplatky na autobusy

Ještě nedávno zastupitelé Kosovy Hory byli přesvědčeni, že tuto 
budovu koupí a vybudují v ní několik sociálních bytů. S největší 
pravděpodobností budou muset hledat jiný vhodný objekt.

Zastupitelé se sejdou 
před Vánoci

Silnici olemovala svodidla

U rybníka Shorný nedaleko Zahrádky bylo konečně instalováno bezpečnostní zařízení v podobě svo-
didel na pozemní komunikaci.

Výzdoba náměstí 
není ošizena

Dokončení ze strany 1
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nenavštívila. Nabídne růz-

né pochutiny ke slaným vá-

nočním dobrotám. Nebude 

chybět oblíbená keramika 

a šperky nebo ručně šité 

tašky, různé kabelky. Ob-

dobně jako v letech před 

covidovou pandemií se 

na náměstí objeví stánky 

s občerstvením, s oříšky, 

mandlemi, svařeným ví-

nem, možná i s trdelníkem, 

bramborovými spirálkami, 

určitě tu budou k dostání 

adventní věnce a aranž-

má,“ vypočítávala některá 
lákadla. 

Důvody 
k možnému 
ukončení trhů?

V kalendáři sdružení 
na rok 2023 Sedlčansko 
z výšky s fotografi emi Ji-
řího Jirouška, který vyšel 
již v srpnu, jsou uvedeny 

Sdružení obcí 
Sedlčanska nevylučuje, 
že prosincové 
farmářské trhy mohou 
být těmi posledními

SEDLEC-PRČICE Setkání kas-
telánů sídel vítkovských 
rodů se tady koná pravidel-
ně. „Někdy je nás málo, třeba 

jenom dvacet, ale pokaždé, 

když přijede Jiří Šindelář, je to 

bomba. Je schopen tady hodi-

nu promítat a povídat,“ lákal 
mě na setkání Petr Kroužil 
dva měsíce předem.

Letos připadl jeho ter-
mín na sobotu 19. listopadu. 
Od tří hodin odpoledne se 
sem začali sjíždět lidé z blíz-
kého i dalekého okolí. Ne-
chyběli tady rodinní přísluš-
níci, kteří jsou Petrovi velkou 
oporou, ale ani správci či 
kasteláni takových míst, jako 
je například Skalice u Se-
pekova, Dívčí kámen nebo 
Vítkův hrádek nad Lipnem. 
Všichni přítomní se pode-
psali na pamětní listině.

Příští rok by se mělo usku-
tečnit setkání bývalých zemí 
Koruny české: Horní Lužice, 
Dolní Lužice, Horní Sasko, 
Dolní Kladsko a další. Tehdy 
byl po Praze nejdůležitějším 

městem Český Krumlov, kte-
rý má zároveň dostatečnou 
kapacitu na uspořádání ob-
dobně velké akce. V Prčici 
má být jednodenní zastávka, 
v Krumlově dvoudenní hlav-
ní část. Autorem nápadu je 
Petr Kroužil, ale zorganizoval 
by to Pavel Slavko, krumlov-
ský kastelán. „Myslel jsem, že 

řekne, že jsem se zase zbláz-

nil, ale opravdu se té myšlen-

ky chytil. Bylo by to nádherné, 

pokud to vyjde,“ slibuje už 
nyní Petr.

Poté, co se hosté v sobo-
tu do Prčice sjeli, jim Petr 
Kroužil ukázal modely hra-
dů, o kterých bude jeden 
z příštích dílů našeho seriá-
lu. Následovalo vystoupení 
skupiny historického šermu 
Páni ze Zvěřince a prohlídka 
obrazů, kterým bude také 
věnována samostatná část 
seriálu. Posledním bodem 
před návratem do tepla re-
staurace bylo video, které 
Petr pouští vždy v závěru 
prohlídky výstavní síně. Toto 
video totiž ukazuje některé 
z nálezů přítomného Jiřího 
Šindeláře.

Televize umístěná v re-
stauraci po návratu z ob-
chůzky již slibovala přednáš-
ku tohoto geofyzika, který se 
podílel například na objeve-
ní zbytků relikviáře se zlatou 
cedulkou s nápisem IR a že-
lezným hřebem v tajné chod-
bě kláštera Milevsko. Ještě 
předtím se ale přítomným 
pochlubil jedním ze svých 
objevů Petr Kroužil: „Ne-

dávno jsem dohledal zprávu 

z doby Petra Voka, kdy se 

na Bechyni hodovalo a pilo 

jako o život. Už jsem to zařa-

dil i do prohlídek,“ avizoval 
s radostí a pokračoval citací:

„Na Bechyni hostiny měly 

svůj řád. Každý, kdo se do Be-

chyně dostavil, musel na uví-

tanou naráz vypít pohár vína 

o objemu zhruba čtvrt litru. 

Kdo to nezvládl, za trest mu 

byla podána další sklenička. 

Rozjařená nálada se tak do-

stavila velice rychle. Já jsem 

se u tebe tak rozjel. Když 

jsem dorazil domů, hned jsem 

ulehnul a nevstal jsem ani dru-

hého dne. Kdybych další dva 

dny se tak vozývati měl, hrdlo 

bych jistě za to dáti musel. Na-

psal Petrovi Václav Holický, 

jakmile dorazil na svůj hrad 

Český Šternberk. Holický ne-

byl jediným šlechticem, jenž 

se na večírku Petra Voka tak 

zvaně utrhl ze řetězu. O buja-

rých pitkách nesly se legendy. 

Figurovaly v nich také děveč-

ky, jež bechyňskému pánovi 

sloužily. To nemohl přenést 

přes srdce jeho bratr Vilém, 

jenž se za Petra styděl. Je jich 

přesně dvanáct. Tato děvčata 

mají klíče od pokojů, dnem 

i nocí jej obšťastňují a u stolu 

mu slouží. K tomu žádný řád, 

pobožnosti ani správy.“

Jiří Šindelář s sebou na se-
tkání přivezl knihu Rožmber-
ská hrobka s podtitulem Pří-
běh hledání. Kromě prologu 
a epilogu je v ní deset příbě-
hů spojených s hrobkou Rož-
mberků ve vyšebrodském 

klášteře. Vyšla letos 6. listo-
padu, tedy v den 411. výročí 
úmrtí Petra Voka, posledního 
pána s červenou růží v erbu. 
Zachycuje průzkum, který 
trval od roku 2009 do roku 
2021, a jeho závěry. Právě 
tomuto tématu se také Jiří 
Šindelář věnoval při své pre-
zentaci ve Vítkově pivovaru. 
Přítomní ji sledovali téměř 
bezdechy a v jejím závěru 
nešetřili obdivem.

Olga Trachtová 

Hadáčková

termíny farmářských trhů 
na příští rok. S těmito daty 
nelze najisto počítat. Proč? 
Štěpánka Barešová, tajem-

nice svazku vysvětlila, že 
příčin je celá řada: „Velice 

si pohráváme s myšlenkou, 

že ten letošní prosincový trh 

bude tím posledním. Neví-

me, jaký budou mít prodejci 

zájem o účast, protože už 

letos někteří odmítali přijet. 

Má to několik důvodů, pře-

devším svoje živnosti ruší 

nebo se odvolávají na kup-

ní sílu lidí, kdy se jim přijet 

na pár hodin do Sedlčan 

a mít minimální tržby, ne-

vyplatí. Argumentují, že 

návštěvníci si spíš zboží 

prohlíží, ale nenakupují. 

Dostatečnou motivací pro 

ně není ani to, že za posta-

vení stánku a prodej zapla-

tí jen symbolickou stokoru-

novou částku.“ 

Marie Břeňová

V Í T E K  Z  P R Č I C E  ( 4 )

Zlatým hřebem setkání kastelánů 
byla prezentace Jiřího Šindeláře

Petr Kroužil ukazuje Jiřímu Šindelářovi vystavené exponáty.

Farmářské trhy mohou být 10. prosince těmi posledními.

Dne 22. listopadu tomu 
bylo 7 let co nás náhle 
a navždy opustil 

Pavel Hrubý ml. 
z Lovčic.

Chybíš nám Pavlíku, 
chybíš nám všem,
těžce to neseme,
žes nám tak náhle odešel.

S bolestí v srdcích vzpomínají otec, 
bratr s rodinou, dcera Žanetka 
s Vojtou, Matyáškem a Emičkou 
a dcera Ivanka s přítelem Járou.

Dokončení ze strany 1



5stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

Řádková inzerce 15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          277/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           278/22

Pronajmu byt o vel. 3+1 (stavebně 
upravený z 2+1) v Sedlčanech, Na Sever-
ním sídlišti. Byt je volný od 11/2022. Ná-
jemné vč. poplatků je 13 000 Kč, kauce 
20 000 Kč. Tel.: 792 309 899.               279/22

Prodám dřevěná kazetová garážo-
vá vrata z borového dřeva, š. 234 cm, v. 
196 cm, bez futer. Pěkný stav. Sedlčany. 
Tel.: 777 717 048.          280/22 

Kdo poseká menší zahrádku v Sedlča-
nech, cca 300 m2? Tel.: 602 809 870.       281/22

Nabídka kvalitních vánočních Nabídka kvalitních vánočních 
stromků z jihočeských plantážístromků z jihočeských plantáží

Prodej od 2. do 23. prosince 2022
na parkovišti supermarketu BILLA v Sedlčanech

Informace: 606 720 524

(borovice černá, jedle kavkazská, smrk pichlavý a další)

PŘEDVÁNOČNÍ ŠKOLNÍ JARMARK
sobota 26. listopadu 
od 8.30 do 12.00 hodin 

v budově školy

Střední odborné učiliště
Sedlčany, Petra Bezruče 364 
vás srdečně zve na

Koupím československé dukáty a jiné 
zlaté mince. Tel.: 778 080 060.        282/22

Pronajmu byt 2+1 v Nechvalicích. 
Tel.: 607 438 864.          283/22

Farma Druhaz
Na Červeném Hrádku 793, Sedlčany

PRODEJ 
ŽIVÝCH KRŮT

95 Kč/kg
po objednání možno vyzvednout 

ve čtvrtek a v pátek

Tel.: 725 119 599

Na Farmu Druhaz, 
zabývající se chovem a prodejem krůtího a kuřecího masa, hledáme 

SKLADOVOU ÚČETNÍ
Práce s vedením skladu a administrativní práce – orientace 

v dané problematice výhodou. Úvazek a odměna na dohodě. 

Více info na telefonu 720 979 778

SEDLČANY Městské roz-
počtové organizace, kte-
rými jsou školy, školka, 
školní jídelny, Sportovní 
areály Sedlčany, knihov-
na, kulturní dům a mu-
zeum, předložily radě 

města návrhy svých fi-
n a n č n í c h  p o ž a d av k ů 
nutných pro fungování 
v roce 2023. 

V prvním čtení se jimi 
radní zabývali ve středu 
16. listopadu. „Požadavky 

směrem k městu na dofi-

nancování jsou výrazně 

vyšší. Všechny tyto roz-

počtové organizace jsou 

zatíženy cenami energií, 

což se promítá do je-

jich ekonomiky. Nárůst 

ve srovnání roku 2022 

s rokem 2023 představuje 

celkově 7,8 milionů ko-

run. Je to ohromná část-

ka, ale rozumíme tomu, 

že tyto organizace nechtě-

jí od města zaplatit něco 

mimořádného. Ze tří čtvr-

tin způsobuje tento skok 

v požadavcích navýšení 

nákladů za energie,“ uve-
dl sedlčanský starosta 
Ivan Janeček.

Marie Břeňová

Požadavky rozpočtových organizací jsou téměř o osm 
milionů vyšší
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4. 

9.

11. 

9.

18. 

9.

24. 

9.

30. 

9.

9. 

10.

16. 

10.

23. 

10.

30. 

10.

6. 

11.

13. 

11.

20. 

11.

OBEC

Dublovice 2 3 1 4 2 2 4 1 1 0 0 1

Hřiměždice 0 0 0 0 1 0 2 1 0 0 0 0

Jesenice 1 0 0 2 3 1 0 0 1 0 0 0

Kamýk nad Vltavou 2 2 1 1 3 3 5 3 1 2 1 1

Klučenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 0 0 1 0 1 0 0

Kosova Hora 1 0 2 0 3 4 4 3 0 1 0 1

Krásná Hora nad Vltavou 1 2 4 5 4 4 2 2 2 2 1 1

Křečovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 1 1 0 3 0 0 0 0 0 0

Nalžovice 2 1 1 1 2 1 1 2 1 1 1 1

Nedrahovice 1 1 1 2 1 1 3 1 1 1 1 1

Nechvalice 1 1 2 1 2 1 1 1 4 1 1 1

Osečany 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0 0

Petrovice 2 2 3 2 2 2 4 4 1 1 1 1

Počepice 1 0 1 1 3 1 0 0 0 0 0 0

Prosenická Lhota 1 0 1 0 2 0 0 1 0 2 0 0

Příčovy 0 0 2 2 2 0 0 0 0 0 0 0

Radíč 0 3 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0

Sedlčany 12 16 15 11 14 19 17 15 7 7 8 9

Sedlec-Prčice 6 3 5 8 12 10 8 2 2 2 2 2

Solenice 1 0 0 0 0 0 0 1 1 0 0 0

Svatý Jan 0 1 1 1 0 0 1 0 0 0 0 0

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 3 5 3 1 0 3 4 0 0 0 1 0

Vysoký Chlumec 0 1 3 2 3 3 0 3 1 0 0 0

Zduchovice 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 39 42 49 47 63 59 58 42 24 22 18 20

NALŽOVICE „Do konce le-

tošního roku máme hod-

ně plánů – myslíme při 

nich nejen na klienty, ale 

i na zaměstnance,“ uvedla 
Ludmila Jelenová, ředitel-
ka Nalžovického zámku, 
poskytovatele sociálních 
služeb pro handicapova-
né. „Osmého listopadu 

jsme se účastnili čertov-

ských hrátek v sedlčan-

ském domově seniorů 

a 5. prosince budeme mít 

podobně laděnou akci 

i v našem zařízení. Přije-

de mezi nás s programem 

písničkář Justich, který 

tu nebude poprvé. Pro 

zaměstnance pořádáme 

zájezd na vánoční trhy 

do Polska a do Německa. 

Pozváni jsme byli na ples 

do Čenkova, výtěžek z něj 

bude věnován Nalžovické-

mu zámku a peníze vyu-

žijeme pro naše klienty,“ 
jmenovala některé aktivi-
ty ředitelka.

Marie Břeňová

s ním technické problémy, 

které ještě narůstají. Vize 

pana faráře Stanislava 

Glace je, aby se udělal 

kompletně jiný systém, 

což je však finančně ná-

kladné. V současné době 

se snažíme sehnat něja-

kého technika, který by si 

s problémem uměl poradit 

a opravil stávající stav, 

aby ještě mohl alespoň 

dočasně znovu fungovat. 

Myslím si, že prioritou by 

bylo zvonění v kostele sv. 

Martina,“ zamyslel se Šve-
jda. Podle jeho odhadu 
by pořízení nového sys-
tému na zvonění přesáhlo 
100 tisíc korun. Na dotaz, 
zda je podle jeho osob-
ního názoru reálné, aby 
zvony zvaly obyvatele 
alespoň na půlnoční mši 
v roce 2023, odpověděl: 
„Pokusíme se o to.“

První reakce 
nového starosty

Zvonění a jeho poslá-
ní je možné považovat 
za službu občanům. Far-
nost o problému s vede-

ním sedlčanské radnice 
dosud nejednala. Bylo by 
možné zakoupení nového 
systému zvonění, který 
by měl dlouhou životnost, 
podpořit penězi z měst-
ského rozpočtu? Při jeho 
sestavování pro rok 2023 
by k podání žádosti mož-
ná byla jedinečná příle-
žitost. Alespoň o krátké 

Kostelní zvony 
v Sedlčanech jsou 
dlouho němé

vyjádření k tomuto té-
matu jsme požádali sedl-
čanského starostu Ivana 
Janečka. Jeho první re-
akce byla: „O problemati-

ce mnoho nepovím. Jsem 

starostou města necelé tři 

týdny a zatím se spíše se-

znamuji s chodem celého 

úřadu a do toho jsem nu-

cen ještě řešit jeho provoz-

ní záležitosti. Informace 

o nefunkčním systému 

zvonění v kostele sv. Mar-

tina je pro mě novinkou. Je 

mi známo, že svého času 

si stěžovali obyvatelé žijící 

v jeho blízkosti na zvoně-

ní při svolávání na nedělní 

bohoslužbu. Nyní sděluje-

te, že se tak nekoná z dů-

vodu poruchy zařízení, 

které zvonění v daný čas 

zajišťuje. V této souvislosti 

se nikdo z farnosti na nás 

zatím neobrátil. Postupně 

se setkávám se zástupci 

různých organizací a spol-

ků působících v našem 

městě a mám v plánu se 

rovněž setkat se zástupci 

farnosti. V případě potřeby 

se nebráním pomoci hle-

dat nějaké vhodné řešení.“ 

Další možností by bylo 
vypsání veřejné sbírky – 
podobně jak tomu bylo 
při obnově středověké 
fresky v kostele sv. Marti-
na v letech 2014 až 2015, 
kdy každý dárce získal 
od Římskokatolické far-
nosti Sedlčany vkusný pa-
mětní certifikát. 

Marie Břeňová

Budou svolávat zvony na kostele sv. Martina lidi na půlnoční mši 
alespoň příští rok?

Nalžovickému zámku bude 
věnován výtěžek plesu

Dokončení ze strany 1

REGION Již od konce října 
sledujeme v naší tabul-
ce přibližně stejné počty 
prokázaných nákaz covi-
dem-19, které pouze mír-
ně kolísají. Za poslední 
týden stoupl počet pozi-
tivně testovaných o dva, 
v našem případě jde o 11 
procent.

O nulu přišly díky jed-
nomu případu Dublovice 
a Kosova Hora, opačnou 

změnu vidíme ve Vrcho-
tových Janovicích. O je-
den případ více je také 
v Sedlčanech. Ostatních 
25 obcí mělo v neděli 20. 
listopadu stejný počet 
nakažených, jako tomu 
bylo 13. listopadu.

V pátek 18. listopadu 
měla obec s rozšířenou 
působností Sedlčany 18 
aktuálně nakažených, 
z toho 11 jich bylo v nej-

vyšší věkové kategorii nad 
75 let. Obec také evidovala 
dva hospitalizované s ná-
kazou. Na Voticku nebyl 
evidován ani jeden pozi-
tivně testovaný případ. 
Příbramsko jich v rámci 
svých 74 obcí mělo 36, 
z toho 17 starších 75 let. 
Péči v nemocnici nepotře-
boval ani jeden z nich.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Počty pozitivních kolísají
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MONÍNEC Skupina profesi-
onálních leteckých záchra-
nářů HZS Středočeského 
kraje se setkala v pondělí 
14. listopadu na Monínci 
v lyžařském areálu. 

Trénovali zde pravidel-
nou odbornou přípravu. 
Tentokrát byla námětem 
cvičení záchrana osob z la-
nové dráhy. Příprava měla 
za cíl prověřit připravenost 
leteckých záchranářů ze 
stanice HZS Kladno ve spo-
lupráci s Leteckou službou 

Policie ČR. Do výcviku se 
zapojila i lezecká skupina 
HZS Příbram a HZS Bene-
šov. Výcvik profesionální 
záchranáře prověřil i v ko-
ordinaci a spolupráci zá-
chranných prací. Spouštění 
leteckého záchranáře spolu 
s lezcem z paluby vrtulníku 
na stožár lanovky? I to musí 
profesionální záchranáři 
zvládnout, a proto i tato pří-
prava byla jednou z procvi-
čovaných variant. 

Jana Motrincová

rovněž pokojné studentské 
demonstraci na pražské 
Národní třídě zahájil same-
tovou revoluci, pád tehdej-
šího režimu a velké změny 
v celé společnosti.

Vzpomínalo se 
na třech místech

V Sedlčanech se vzpo-
mínkový program konal 
současně na třech místech. 
Stejně jako v předchozích 
letech na dvou tradičních, 
na náměstí a v prostorách 
městského muzea. Zde se 
konalo promítání dobo-
vých fi lmů a dokumentů, 
zájemci si mohli prohléd-
nout vystavené fotografi e 
z listopadových událostí 
roku 1989 v Sedlčanech 
a hned u vchodu si do-
spělí návštěvníci mohli 
dát točené pivo – revoluč-
ní třiatřicítku. Knihovna 
muzea patřila žákům ZUŠ, 

Růžová ulice se proměnila v Národní třídu, občany 
z ní vytlačovali příslušníci Veřejné bezpečnosti

kteří nastudovali divadelní 
představení.

V z p o m í n ková  a kc e 
v Sedlčanech se konala 
také na jednom netradič-
ním místě, a sice v Růžové 
ulici. Tato ulička, spojující 
náměstí s autobusovým 
nádražím,  se a lespoň 
na chvíli proměnila v Ná-
rodní třídu, ačkoliv ve svi-
tu plápolajících svíček, 
vytvářejících strašidelné 
stíny, vypadala spíše jako 
některá z uliček ve Fogla-
rových Stínadlech. Právě 
zde mladí členové iniciati-
vy reGenerace četli úryvky 
ze samizdatové literatury 
a několik z nich se promě-
nilo v příslušníky Veřejné 
bezpečnosti se štíty a obu-
šky. Dokonce došlo k vytla-
čování účastníků vzpomín-
kové akce z uličky, ale vše 
bylo samozřejmě naaran-
žováno právě pro ně. 

Slovo starosty 
města

Vraťme se ale na náměs-
tí. Zde program zahájila stát-
ní hymna v podání učitelů 
ZUŠ Sedlčany Jarmily Vlč-
kové, Karla Hälbiga a části 
pěveckého sboru Záboj. 
Chybět nemohla ani Mod-
litba pro Martu, symbol let 
1968 a 1989. „Na dnešním 

svátečním setkání si připo-

mínáme významný mezník 

naší historie,“ připomněl 

poté starosta Sedlčan Ivan 
Janeček. „Od 17. listopadu 

1989 uplynulo třiatřicet let, 

tak dlouhou éru svobody 

ve dvacátém století naši 

předkové nezažili. Ačkoliv 

jsme v poslední době su-

žováni energetickou krizí, 

růstem infl ace, pocitem 

strachu z následků blízké-

ho válečného konfl iktu, 

ušli jsme za těch třiatři-

cet let ohromný kus cesty 

do civilizovaného světa. 

Naše mladá generace není 

zatížena předsudky a chce 

více využívat výhod svo-

bodného světa. Máme 

všechny předpoklady být 

spokojeni, přesto se 17. 

listopad a hodnoty s ním 

spojené nyní opět zpochyb-

ňují. Počáteční spontánnost 

vystřídalo rozčarování, 

nespokojenost, otrávenost 

z politiky a politikou. Pocit 

sounáležitosti a solidarity 

se někam vytratil a hodnoty 

jsou relativizovány.“ Podle 
slov starosty města auten-
tické vzpomínky na éru 
komunismu rychle vypr-
chávají a je pravděpodob-
né a přirozené, že budou 
vyprchávat stále rychle-
ji. Rovněž připomněl, že 
dnešní mladá generace 
vyrostla ve svobodné 
zemi a svobodu bere jako 
něco samozřejmého, při-
rozeného a asi i daného. 
„Život bez svobody je pro 

tyto lidi nepředstavitelný, 

což je sice dobře, ale o to 

více je musíme vzdělávat 

a připomínat jim nejenom 

jeden konkrétní listopadový 

den, ale i všechno to, co to-

muto dni předcházelo. Jen 

tak mohou pochopit, jak 

komunismus vůbec vznikl 

a že získal takovou obrov-

skou podporu. Měli bychom 

vnímat důležitost dnešního 

výročí a pokusit se být hrdi 

na to, co jsme jako národ 

za ta léta dokázali. Vážit si 

toho a snažit se to udržet. 

Svoboda není samozřej-

most, ačkoliv jsme si už 

v rámci naší každodennosti 

odvykli ji vnímat jako dar. 

Tento dar by ale měl být 

spojený s určitou zodpověd-

ností a s ohromnou mírou 

pokory,“ uvedl Ivan Jane-
ček a dodal, že by každý 
z nás měl začít u sebe. Měl 
by začít pracovat na sobě, 
na svém bezprostředním 
okolí, aktivně se zúčastňo-
vat věcí veřejných, naslou-
chat druhým a neměl by 
být pasivní. A také by měl 
být hrdý na svůj domov, 
na svoje město a spolupo-
dílet se na jeho zvelebo-
vání. A hlavně nespoléhat 
na to, že se něco změní 
samo od sebe.

Výstavy ZUŠ 
a gymnázia

Také letos byla u kašny 

instalována výstava prací 
žáků výtvarného oboru 
ZUŠ Sedlčany, vytvářené 
v ateliéru školy pod ve-
dením Diany Sayehové 
a Vlaďky Křenkové. „Věno-

vali jsme se důležitým slo-

vům a heslům,“ připomněla 
Vlaďka Křenková. „Na kaš-

ně můžete najít pravdu, 

lásku, mír, svobodu, a také 

malé krabičky, představující 

věznice podle popisu Vác-

lava Havla. V těchto celách 

pobýval v různých inter-

valech skoro sedm let. Děti 

jsme motivovaly krátkou 

aktovkou Václava Havla 

Chyba, kterou můžete vidět 

v podání dětí v knihovně 

muzea.“ Ředitelka základní 
umělecké školy upozornila 
také na malou ukázku vý-
stavy studentů gymnázia, 
kterou uspořádala zástup-
kyně ředitele školy Lenka 
Lichtenbergová. Byly to ob-
rázky s motivem Síla mého 
hlasu. Originály jsou umís-
těny v prostorách gymná-
zia, a vzhledem k tomu, že 
tento týden jsou zde třídní 
schůzky, jistě si je prohléd-
nou i rodiče studentů. 

A protože sametovou 
revoluci zahájili studenti, 
na náměstí vystoupili se 
svojí vlastní tvorbou dva 
hudebníci, studenti sedl-
čanského gymnázia Honza 
Procházka a Oliver Kolka.

David Myslikovjan

Hasiči trénovali 
záchranu osob 
z lanové dráhy

I tento náročný zásah musí profesionálové zvládnout. Naštěstí na Monínci šlo jen o cvičení. Zdroj: Jan 
Kostík – dokumentační skupina GŘ HZS ČR

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům 
26. 11. 8. ples Fitness 

Sedlčany

hraje kapela Ešner band, 

bohatý program; 20:00

27. 11. Adventní koncert 

– lovecká a duchovní 

hudba

vystoupí Povltavští trubači, 

Smíšený pěvecký sbor Záboj 

a Soubor trubačů ČMJ; 19:30

6. 12. Spirituál kvartet

koncert nové skupiny nava-

zující na skupinu Spirituál 

kvintet; 19:30

 Sedlčany – Pohoda club
26. 11. ATMO Music live

koncert kapely ATMO Mu-

sic, Sirius 18, DJ LueCash, 

afterparty Míra Šmarda; 

18:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
2. 12. Adventní koncert 

pro klavír a housle

vystoupí Terézie Hledíková 

a Marek Kozák; 19:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel Nanebevzetí Panny 
Marie
4. 12. Adventní koncert

vystoupí smíšený pěvecký 

sbor Canta Vera; 15:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Rok s krajkou VIII.

výstava členek Krajkového 

klubu; do 30. 11.

Rozstříhej a sešij!

výstava výtvorů členek Pat-

chworkového klubu; od 2. 

12. do 4. 1.

 Sedlčany – kult. dům
Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Pro mě za mě

výstava fotografi í a kerami-

ky Lenky Faltejskové a Len-

ky Feldsteinové; vernisáž 2. 

12. v 19:00, výstava do 6. 1.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
25. 11. Když se včely rojí

beseda o včelách a včela-

ření s Vladimírem Krejčím; 

15:00

 Sedlčany – kino
7. 12. Dalekohledy a ves-

mír

přednáška Zdeňka Bar-

dona, součást oslav 60 let 

sedlčanské hvězdárny

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
24. 11. Vánoční show

nejúspěšnější česká travesti 

show s vánočním progra-

mem; 19:30

27. 11. O chytrém Honzo-

vi a krásné Madlence

pohádka pro nejmenší se 

scénickou hudbou, písnič-

kami a zajímavou záplet-

kou; 15:00

29. 11. Společenstvo 

vlastníků

populární divadelní hra 

Jiřího Havelky, komedii 

uvádí Městské divadlo 

Mladá Boleslav; 19:30 

1. 12. O čem se neví, 

mistře …

zábavný pořad s Valerií 

Zawadskou a Karlem Sou-

kupem; 19:00

 Petrovice – Obecní dům
26. 11. Nevydařený víkend

divadelní představení

 Drážkov – Divadlo 
HogoFogo
7. 12. Deštivé dny

americké drama uvádí 

Divadlo Ungelt; 19:00

 KINO

 Sedlčany 
24. 11. Trojúhelník smutku

fi lmový klub; 20:00

25. 11. Jurský svět: Nad-

vláda

akční dobrodružný fi lm; 

20:00

26. 11. Panství Downton: 

Nová éra

britské drama; 20:00

2. 12. Buko

československé drama, 

komedie; 20:00

3. 12. Il Boemo

hudební životopisné dra-

ma; 20:00

 Vysoký Chlumec – bu-
dova úřadu
2. 12. Advent s českou 

pohádkou: Honza málem 

králem

promítání klasické české 

pohádky na plátno; 18:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
23. 11. Hokejové utkání

HC Domino – HC Čerti 

Křepenice; 18:30

HC Huroni Vršovice – AHC 

Nový Knín; 20:25

25. 11. Hokejové utkání

DSK Daleké Dušníky – Šev-

ci Nový Knín; 18:30

HC Kačeři Příčovy – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

26. 11. Hokejové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Kňovice; 12:00

HC Žabáci Solopysky – HC 

Miličín; 14:00

26. 11. Pohárové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HK 

Příbram 99; 17:00

27. 11., 4. 12. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

27. 11. Hokejové utkání 

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Votice; 16:30

Rumola – Rybníkáři; 18:25

SG Štětkovice B – HC Hrá-

dek; 20:20

28. 11. Hokejové utkání

HC Rebel Sázava – TJ Sla-

voj Obecnice; 18:30

HC Olbramovice – Novit 

Neveklov; 20:25

30. 11. Hokejové utkání

Ševci Nový Knín – HC Med-

vědi Sedlčany; 18:30

Stará garda Štětkovice – HC 

Kačeři Příčovy; 20:25

2. 12. Hokejové utkání

HC Kňovice – HC Huroni 

Vršovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC Domi-

no; 20:25

3. 12. Hokejové utkání

TJ Slavoj Obecnice – Stará 

garda Štětkovice; 16:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Bubák Chlum; 18:00

4. 12. Hokejové utkání

Novit Neveklov – HC Žabá-

ci Solopysky; 16:30

Rybníkáři – DSK Daleké 

Dušníky; 18:25

HC Votice – Rumola; 20:20

5. 12. Hokejové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

HC Rebel Sázava; 18:30

HC Miličín – SG Štětkovice 

B; 20:25

7. 12. Hokejové utkání

HC Hrádek – HC Olbramo-

vice; 18:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
23. 11., 7. 12. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

23. 11. Třešně v rumu

nové listování s Petrou 

Bučkovou, přítomna bude 

autorka knihy Michaela 

Janečková; 20:00

2. 12. Mikulášská nadílka

Mikuláš i s doprovodem, 

navazuje Čertovská výtvar-

ná dílna; 15:00

2. 12. První šití zlatou 

nití

šikovné ruce (9+)

 Sedlčany – muzeum
25., 26. 11. Netradiční 

Vánoce v muzeu

předváděcí dny řemesel 

spojené s vánočním prode-

jem; 9:00

 Vysoký Chlumec – bu-
dova úřadu
25. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu a vánoční 

výstava

vystoupení dětí, vystoupení 

sboru Ekola; 16:00, výstava 

13:00–18:00

26., 27. Vánoční výstava

10:00–17:00

 Petrovice – vestibul ZŠ
25. 11. Vánoční jarmark

16:00

 Kamýk nad Vltavou – 
před OÚ
25. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

tradiční punč, pohoštění 

a ohňostroj; 17:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
v Sedlci
25. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

17:00

 Sedlčany – hvězdárna
25., 26. 11., 2., 3. 12. Pozo-

rovací program

18:00–21:00

 Kosova Hora – ZŠ
26. 11. Vánoční jarmark 

a dílny

prodej výrobků žáků, vá-

noční tvoření, zvyky a tra-

dice, posezení ve vánoční 

kavárně; 9:00

 Sedlčany – SOU
26. 11. Předvánoční škol-

ní jarmark

8:30–12:00

 Dublovice – radnice
26. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

14:00

26., 27. 11. Adventní pro-

dejní výstava

14:00–17:00

 Sedlčany – náměstí T. 
G. M.
26. 11. Den pro dětskou 

knihu a zahájení adven-

tu v Sedlčanech aneb 

Další ze sedlčanských 

rekordů

pokus o rekord „Nejvíce 

lidí s koledou“, rozsvícení 

vánočního stromu, kapela 

Třetí Slunce; 15:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
v Prčici
26. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

17:00

 Klučenice – u kostela
26. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

koledy, vánoční trh, betlém, 

pohoštění, vánoční zvyky; 

18:00

 Rovina – náves
27. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

16:30

 Kosova Hora – náměstí
27. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

doprovodný program a vá-

noční jarmark; 16:30

 Petrovice – náměstí
27. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

17:00

 Velké Heřmanice – Spo-
lečenské centrum
3. 12. Mikulášská nadílka

14:30

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00
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SEDLČANY Poslední týdny 
letošního roku chtějí zaměst-
nanci sedlčanského domova 
seniorů zpestřit svým klien-
tům akcemi, které k adventu 
patří. „Chystáme mikuláš-

skou zábavu. Očekáváme, že 

k nám přijdou studenti zdejší-

ho gymnázia, s nimiž máme 

trvalejší skvělou spolupráci 

a budou společně se seniory 

vyrábět perníčky. Také na nás 

jistě nezapomenou s hudeb-

ními vystoupeními děti ze 

Základní umělecké školy 

Sedlčany a další milí hosté,“ 
uvedla Jaroslava Kocíková, 
ředitelka Domova, několik 
konkrétních příkladů. 

Také potvrdila, že i v le-
tošním roce se zapojili 
do celostátní akce Ježíškova 

vnoučata. Jde o projekt na-
dačního fondu Českého roz-
hlasu, který odstartoval 14. 
listopadu, kdy lidé z celého 

Česka mohou obdarovat se-
niory a splnit jim jejich kon-
krétní přání. „Spousta lidí už 

svoje přání vyslovila a naše 

sociální a aktivizační pracov-

nice s klienty probírají, co by 

se jim líbilo. Určitě přání ka-

ždého z nich bude splněno,“ 
avizovala ředitelka. Zavzpo-
mínala na vyvrcholení pro-
jektu před pěti lety, kdy mezi 
klienty zavítali jako hosté 
Josef Zíma a Uršula Kluková 
a pobavili je vyprávěním ve-
selých historek a písničkami.

Chvályhodným zvykem 
je, že klienty navštěvuje ře-
ditelka s dalšími zaměstnan-
ci tři nebo čtyři dny před 
Štědrým dnem. „Rozdáváme 

jim dárky a snažím se přitom 

s každým chvilku pohovořit, 

což bychom za jeden den ne-

stačili. Přímo na 24. prosince 

chystáme slavnostní oběd, kdy 

společně s klienty i se členy 

vedení poobědvám. Uděláme 

si hezké odpoledne, kdy zpí-

váme koledy a samozřejmě 

se vše přenáší přímým přeno-

sem do pokojů, na nichž jsou 

imobilní klienti, aby o nic ne-

přišli,“ dodala.                   -mb-

NALŽOVICE  Sedmnáctý 
listopad přinesl dvěma 
mladým rodinám dvojná-
sobnou porci svátečních 
okamžiků.

 V den boje za svobodu 
a demokracii totiž zastupi-
telé obce slavnostně přiví-
tali jejich nedávno naroze-

né děti – své další občánky 
– Elišku Černou a Jonáše 
Maška.

„Aby byly děti šťastné, 

musí být šťastní i jejich ro-

diče,“ zmínila ve svém pro-
slovu starostka obce Jana 
Pšeničková. Neopomenula 
proto popřát rodinám ze-

jména pevné zdraví. Slav-
nostní okamžik umocnil 
společný přípitek a hudeb-
ní doprovod. 

„Letos je to naše druhé 

vítání,“ dodala starostka 
závěrem, „v květnu jsme 

uvítali občánky tři.“

Lucie Kakosová

REGION Certifi kát Toulava 
regionální produkt, v letoš-
ním roce k žádnému nové-
mu výrobci nebo poskyto-
vateli služeb na Sedlčansko 
neputoval. 

Značku uděluje lokálním 
výrobcům, řemeslníkům 
i poskytovatelům služeb turi-
stická oblast Toulava v rám-
ci celorepublikové Asociace 
regionálních značek. Cí-
lem je zviditelnění regionu 
a podpora místních produ-
centů turistické oblasti za-
hrnující území od Táborska 
přes Bechyňsko, Soběslav-
sko, Milevsko, Sedlčansko, 
Sedlecko-Prčicko, Mladovo-
žicko a Chýnovsko. Nové 
cetifi káty byly již předány 
na Toulavafestu v Milevsku 
a z pódia při této akci žádné 
jméno ze Sedlčanska mode-
rátor programu neohlásil. 
„Nově certifi kovaných bylo 

celkem šest – Pavlína Arnoš-

tová z Tábora může používat 

značku na oblečení z merino 

vlny Wofce, táborská sociální 

dílna Arleto na keramiku, Pe-

tra Kulhánková z Bechyňska 

na přírodně barvené oděvní 

doplňky, značku mají výrob-

ky z pekárny Lužnice v Tá-

boře, pražírna kávy Garage 

Coffee na Kopečku v Táboře 

a manželé Josef a Monika 

Vrhelovi na květiny z jejich 

Kytkofarmy v Chabrovicích,“ 

informovala nás Veronika 
Havlíková, která má na sta-
rosti v Toulavě na starosti 
podnikatelskou sféru a regi-
onální značku. 

Uvedla, že certifikáty 
neplatí neomezenou dobu, 
ale jejich držitelé se o ně 
musí po třech letech znovu 
ucházet. „Když se platnost 

značky ‚Toulava regionální 

produkt‘ blíží u některého 

uživatele ke konci, tak ho 

oslovujeme. Letos u nikoho 

na Sedlčansku nekončily,“ 

doplnila Havlíková. Dosud 
se značkou může pyšnit na-
příklad výrobce medových 
perníků Pavel Hejhal z Poče-
pic, Václav Křížek z Křepe-
nic na řezbářské práce nebo 
Ivana Stoupová ze Sedlčan 
za vinuté perly.

Marie Břeňová

PŘÍČOVY Každou adventní 
sobotu od 17 hodin se usku-

teční v zámecké kapli sv. 
Vojtěcha příčovského zámku 
hodnotný koncert. 

Vánoční písně a koledy za-
zní v podání trojice muzikan-
tů Kalvachová, Zdráhal a Ha-
vlíček 26. listopadu. V sobotu 
3. prosince se můžeme těšit 
na mediálně známé hudební 
těleso Fine Gospel Time, kte-
rý od roku 1999 vede Zuzana 
Stirská. Třetí adventní sobotu 

10. prosince potěší poslucha-
če historickými vánočními 

písněmi komorní soubor Ti-
bia Pragensis. Sérii koncertů 
uzavře 17. prosince sedlčan-
ský pěvecký smíšený sbor 
Záboj Českou mší vánoční 
Jakuba Jana Ryby.

„Kromě hudebních me-

lodií bude přichystáno cuk-

roví, čaj i víno,“ doplnila 
pozvánku majitelka zámku 
Alice Tomková.

Marie Břeňová

Elišku a Jonáše přivítali hudbou

Eliška Černá (miminko vlevo) a Jonáš Mašek (vpravo) jsou novými občánky Nalžovic.

V Příčovech vystoupí Gospel 
Zuzany Stirské i Záboj

Fine Gospel Time se Zuzanou Stirskou přiveze v sobotu 3. prosince 
do Příčov gospely a vánoční koledy.

Certifi káty Toulavy letos 
Sedlčansko minuly

Studenti přijdou se seniory vyrábět 
perníčky a Ježíškova vnoučata klientům 
Domova opět splní jejich přání

Ředitelka Kocíková, zaměstnanci i klienti sedlčanského domo-
va seniorů, kteří tu pobývají alespoň pět let, rádi zavzpomínají 
na milého hosta, kterým byl Josef Zíma. Zpěvák a herec zavítal 
do Sedlčan v rámci projektu Ježíškova vnoučata.
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SEDLČANY Dvěma utkáními, 
v nichž ve skupině B pro-
hrála rezerva Štětkovic se 
sedlčanskými Medvědy 3:5, 
a Ševci z Nového Knína po-
razili Neveklov 9:7, skončila 
první část dlouhodobého 
pohárového turnaje amatér-
ských hokejistů. 

Minulé pondělí byla za-
hájena druhá fáze soutěže, 
ve které se nyní utkávají 
mužstva, jež byla rozdělena 
podle umístění ve skupinách 
do čtyř lig. Před play off se 
soupeři v ligách, do nichž si 
přinesli body ze vzájemných 
duelů, potkají dvakrát.

V pětičlenné první lize 
se ve středu 16. listopadu 
střetly dosud druhé Zví-
rotice s pátými Příčovy 
a ve vyrovnaném utkání tak 
trochu překvapivě skon-
čily na štítě Kačerů. Ti tak 
chlapcům od vody oplati-
li porážku 4:2 ze skupiny 
A. Kačeři se ujali vedení 
po pěti minutách hry, kdy 
skóroval ukrytou střelou, 
která prošla mezi obránci, 
Petr Macek. Hned vzápětí 
Kačeři rozehráli přesilovku 
a nejenomže ji nevyužili, 
ale navíc 38 vteřin před ná-
vratem vyloučeného hráče 
na led inkasovali. Do úni-
ku se dostal zvírotický Ra-
dek Kutiš a s přehledem 
srovnal na 1:1. Uplynulo 
však sotva čtyřicet vteřin 
a Příčovy se opět dostaly 
do vedení zásluhou Davida 
Kabyla. Po pěti odehraných 
minutách ve druhé třetině 
z vrcholu jednoho kruhu 
nahodil puk na branku Ra-
dek Kutiš a bylo to 2:2. Dvě 
a půl minuty před druhým 
klaksonem Kačeři opět pře-
klopili vedení na svoji stra-
nu, a to opět díky Kabylovi. 

Také ve třetí třetině byl 
k vidění vyrovnaný hokej. 
Zvírotice se jen těžko pro-
bíjely přes obranu Kačerů 
a po třech minutách navíc 
počtvrté inkasovaly z hole 
Josefa Čížka mladšího. Šanci 
na vyrovnání nebo alespoň 
na zkorigování výsledku 
měli chlapci od vody při 
přesilovkách. Tu, kterou 
rozehráli pět a půl minuty 

před koncem ještě nevyu-
žili, ale následující početní 
výhodu už proměnili v gól. 
Jeho autorem byl Jan Řanda. 
V poslední minutě si Zvíro-
tice vzaly oddechový čas 
a vzápětí o totéž požádaly 
i Příčovy. Zvírotičtí riskli hru 
bez brankáře se šesti hráči 
v poli, ale na skóre se už nic 
nezměnilo. 

Velmi vyrovnané bylo 
také druhé prvoligové utkání 
mezi Sázavou a Štětkovice-
mi. Zápas měl nadstandard-
ní hobby úroveň, a proto si 
zaslouží podrobnější rozbor 
v samostatném článku.

Výsledky – 1. liga: Zví-
rotice – Příčovy 3:4, Sáza-
va – Štětkovice 7:6. Ačkoliv 
Obecnice až do naší uzávěr-
ky nehrála, udržela se s osmi 
body na vedoucí příčce pr-
voligové tabulky. Na druhé 
místo se posunula Sázava, 
která má nyní pět bodů, 
a na třetí vylétly čtyřbodové 
Příčovy. Poslední páté Štět-
kovice mají zatím body tři.

2. liga: Chlum – Huroni 
10:3, Kňovice – Domino 4:2, 
Křepenice – AHC Nový Knín 
3:6. Druholigovou tabulku 
vedl v době naší uzávěrky 
s deseti body Chlum, o bod 
zpět byly druhé Kňovice 
a o další dva třetí Křepenice. 
Na poslední šesté místo kles-
li vršovičtí Huroni, kteří mají 
ale také dva body jako páté 
Domino.

3. liga: Votice – Ševci 
Nový Knín 4:8, Rybníkáři 
– Medvědi 6:4. Rybníkáři 
se dostali se sedmi body 
na druhé místo za první de-
setibodovou petrovickou 
Rumolu. Třetí jsou se šesti 
body Ševci z Nového Knína 
a poslední jednobodové Da-
leké Dušníky.

4. liga: Štětkovice B – 
Olbramovice 3:0. Rezerva 
Staré gardy měla před naší 
uzávěrkou osm bodů a také 
o jeden zápas více než druhý 
Miličín i třetí Solopysky. Oba 
tyto týmy zatím nasbíraly pět 
bodů. Tabulka čtvrté ligy je 
ale velice vyrovnaná, vždyť 
poslední šestý Neveklov má 
jen o bod méně.

David Myslikovjan

Tatran Sedlčany 
– Berounští 
Medvědi 6:5 
po nájezdech
SEDLČANY Hokejisté Tatra-
nu v sobotu 19. listopadu 
odehráli již jedenácté utká-

ní v tomto ročníku krajské 
soutěže a do tabulky si 
připsali dva body. Na do-
mácím ledě potkali soupe-
ře, s nímž se mohli směle 
měřit. Navíc tentokrát bra-
vurně zvládli dovednostní 
disciplínu, která jim v po-
slední době moc nešla – sa-
mostatné nájezdy.

Brankové dostihy 
začínají

Domácí hokejisté ale ne-
vstoupili do zápasu nijak 
šťastně. Už po minutě hry 
putoval na trestnou lavi-
ci Martin Vild, a když mu 
k návratu na led chybělo 
dvacet vteřin, došťouchal 
útočník Berouna hlídkují-
cí před brankovištěm puk 
po předchozí přihrávce 
do Hlaváčkovy klece – 0:1. 
Hned vzápětí se sice hosté 
prosadili gólově podruhé, 
ale do konce třetiny třikrát 
inkasovali. V končící 7. mi-
nutě hry Tatran sevřel své-
ho soupeře jako do kleští, 
situace na ledě vypadala, 
jako by domácí hráli pře-
silovku a v čase 8.13 tuto 
převahu kontaktním gólem 
korunoval Vladimír Černý. 
Po této brance bylo nadá-
le znát, že Tatran přidal 
na pohybu i na důrazu, 
a navíc měl brzy k dispo-

zici přesilovku. Uplynulo 
z ní pouhých třiadvacet 
vteřin, když Martin Pospí-
šil srovnal na 2:2. V závěru 
první třetiny se hrálo čtyři 
na čtyři, vzápětí čtyři na tři 
a pouhých devět vteřin 
před klaksonem se Tatran 

dostal do vedení, když 
svůj únik s přehledem pro-
měnil Martin Náprstek. 

Oslabení byla 
nepříjemná

Druhou třetinu zahájili 
náporem hosté a už po půl-
druhé minutě bylo vyrov-
náno, když pověsil puk 
pod břevno útočník Med-
vědů z místa těsně před 
brankovištěm. V čase 24.41 
ale střelou rovněž z bez-
prostřední blízkosti kon-
troval Tomáš Macháč a Ta-
tran opět vedl. V polovině 
třetiny se zdálo, že domácí 
hokejisté přežijí oslabení, 
jenomže pouhých osm vte-
řin před návratem vylouče-
ného Ondry Spilky na led 
Medvědi zahrávali trestné 
střílení, které s přehledem 
proměnili – 4:4. A navíc 
bezprostředně po roze-
hrání puku ve středovém 
kruhu putoval na trestnou 
lavici Martin Vild. Tuto kri-
tickou chvíli domácí hoke-
jisté ustáli, jenomže čtyři 
a půl minuty před druhým 
klaksonem šli po faulu ko-
lenem a zranění protihráče 
dokonce do pětiminutové-
ho oslabení, což bylo hod-
ně nepříjemné. Tatran se 
úspěšně bránil skoro čtyři 
minuty, ale potom faulo-

vali i hosté a poměr hráčů 
na ledě se vyrovnal.

Šance střídala 
šanci

Ve třetí třetině se vede-
ní ujal znovu Tatran, když 
po dvou minutách skóro-
val Dominik Chwastek. 
Vyhráno ale domácí zda-
leka neměli, protože šan-
ce střídala šanci na obou 
stranách. Vedení si mohl 
Tatran pojistit zvlášť při 
přesilovce před začátkem 
poslední desetiminutovky, 
jenomže pak měl i několi-
krát namále. Zvlášť v krát-
kém dvojnásobném oslabe-
ní a potom také při úniku 
útočníka Berouna. Čtyři 
minuty před třetím klakso-
nem rozehráli hosté přesi-
lovku a po necelé minutě ji 
proměnili ve vyrovnávací 
gól. Následovalo pětiminu-
tové prodloužení ve hře tři 
na tři. Po dvaceti vteřinách 
začali domácí hokejisté 
hrát přesilovku čtyři na tři, 
nevyužili ji a hned vzápětí 
měli tutéž výhodu Medvě-
di. Paradoxně měli po úni-
ku největší šanci na svých 
hokejkách hráči Tatranu, 
ale neproměnili ji. Dohrá-
valo se opět ve trojicích 
po vyloučení dalšího hráče 
Medvědů.

O dělbě bodů tak muse-
ly rozhodnout samostatné 
nájezdy. Hosté nepromě-
nili ani jeden, zatímco do-
mácím se nebývale dařilo. 
Kryštof Švagr zvolil zakon-
čení, známé pod názvem 
ruský blafák, a byl úspěš-
ný. Dařilo se i Filipu Černé-
mu a razítko na dva body 
dal Martin Náprstek.

V osmičlenné tabulce 
krajské soutěže skupiny 
Jih je Tatran s dvaadvaceti 
body na třetím místě. Dru-
hý Sokol Solopisky má stej-
ný počet bodů a první HC 
Příbram B měl v době naší 
uzávěrky dvacet pět bodů 
a jeden zápas k dobru. 
Ve 12. kole soutěže si Tatran 
zahraje opět na domácím 
ledě, na němž v sobotu 26. 
listopadu přivítá tým HK 
Příbram 99. Úvodní buly 
vhodí rozhodčí v 17 hodin.

David Myslikovjan

Berounští Medvědi kousali, v nájezdech 
ale dostali tři zásahy do kožichu

Hokejisty Tatranu na domácí i venkovní zápasy doprovázejí jejich 
fanynky, většinou partnerky hráčů. Je tedy zřejmé, proč se jim 
v této sezóně tak daří.

Hokejoví Kačeři 
oplatili Zvíroticím 
porážku ze skupiny
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HC Rebel Sázava 
– Stará garda 
Štětkovice 7:6 
(2:2, 3:1, 2:3)
SEDLČANY Nadstandardní 
hobby hokej nabídl sobotní 
duel dlouhodobé pohárové 
soutěže amatérských ho-
kejistů mezi týmy Sázavy 
a Štětkovic. Zápas sice měl 
vyšší počet vyloučených, ale 
nabídl rychlou hru a spoustu 
pěkných akcí i gólů. A také 
rozuzlení šestnáct vteřin 
před koncem. 

V první třetině padlo 
po dvou brankách na obou 

stranách. Za Rebel skórovali 
Petr Pantofl íček a Milan Sý-
kora, za Starou gardu Jiří Li-
toš a David Černý. 

Ve druhé třetině se už 
bránilo více, ale přesto byli 
střelci opět úspěšní. Po čty-
řech minutách rozehrála 
Sázava přesilovku, sice ji 
nevyužila, ale brzy po ná-
vratu vyloučeného hráče 
se trefi l Jiří Pantofl íček – 3:2. 
Hned poté se podél manti-
nelu až od modré čáry pro-
táhl jako lasička Václav Her-
ma, náhle však ostře změnil 
směr jízdy, probil se mezi 
kruhy a s přehledem srov-

nal na 3:3. Necelých šest 
minut před druhou sirénou 
rozehrály přesilovku i Štět-
kovice. Vytvořily si v ní 
sice několik dobrých příle-
žitostí, jenomže ve chvíli, 
kdy chybělo vyloučenému 
hráči Sázavy návratu na led 
sedm vteřin, samy inkaso-
valy. Autorem branky byl 
sázavský Petr Pantofl íček. 
Vzápětí nastala paradoxní 
situace. Stará garda měla 
k dispozici další přesilo-
vou hru a místo toho, aby 
ji proměnila, už podruhé 
v početní výhodě inka-
sovala. Gól dal − kdo jiný 

než znovu Petr Pantofl íček.
Ve třetí třetině se od prv-

ního buly snažila Stará garda 
s nepříznivým výsledkem 
něco udělat. První záblesk 
se objevil po třech minutách 
hry, kdy z mezikruží napřáhl 
Marek Čeněk a dal kontaktní 
gól. Za chvíli se Štětkovicím 
konečně povedla přesilov-
ka a Jakub Hozman srovnal 
na 5:5. V 7. minutě posled-
ní části hry Sázava dostala 
dárek v podobě dvojná-
sobné přesilovky, kterou 
měla k dispozici třicet sedm 
vteřin, jenomže Štětkovice 
se ubránily. Potom si cestu 

k brance proklestil Lukáš Rů-
žička. Dokázal přejít přes ně-
kolik hráčů soupeře a s pře-
hledem překlopil vedení 
na stranu Štětkovic. Stará 
garda se ale dlouho z vedení 
neradovala, protože necelé 
čtyři minuty před koncem 
při hře čtyři na čtyři srovnal 
na 6:6 Milan Sýkora. O všem 
se rozhodlo v poslední půl-
minutě. Dvacet vteřin před 
třetím klaksonem putoval 
na trestnou lavici hráč Štět-
kovic, Sázava vyhrála buly 
a po čtyřech vteřinách skó-
roval Petr Pantofl íček.

David Myslikovjan

CHORVATSKO V chorvat-
ských vodách se jela pod-
zimní regata Palagruža, což 
je dálkový závod, jehož 
trasa vede od poloostrova 
Murter mezi Visem a Biše-
vem na Sušac Palagružu 
a Lastovo do zátoky Skrive-
na Luka. Účastníci ujedou 
od sto šedesáti do dvou set 
námořních mil podle větr-
ných podmínek. 

Tohoto závodu se už 
téměř tradičně zúčastňuje 
i sedlčanský rodák Vlastimil 
Faktor se svojí posádkou. 
Po návratu z Chorvatska 
jsme mořského vlka ze Sedl-
čan požádali o rozhovor.

Jaká byla letošní Pala-

gruža?

Letos bylo kupodivu ještě 
teplé počasí a noční teplota 
19 stupňů nás mile překvapi-
la. Vítr byl tak akorát, kolem 
dvanácti až osmnácti knotů 
příznivého směru, takže prv-
ní etapu jsme jeli celou s ge-
nakerem (přední pomocná 
plachta po větru). Taky se 
podařilo překonat loňský re-
kord. Sto šedesát námořních 
mil jsme upluli za 24 hodin, 
první loď dokonce za 23 ho-
din. Naše zvolená taktika jet 
mezi ostrovy Žirie a Kaka-
nem se zdála podle výpočet-
ních modelů výhodnější, ale 
nakonec nebyla. Lodě, které 
vyjely po startu na moře nad 
Žirie měly větší vítr a byly 
rychlejší.

Na kterém místě jste 

v první etapě skončili?

Dojeli jsme sedmí, což 

nás neuspokojilo. Zpáteč-
ní etapa odstartovaná už 
v úterý ve 14 hodin byla 
taky rychlá. Foukalo 14 až 
20 knotů a hlavně v noci se 
nám podařilo předjet něko-
lik lodí. Za Visem směrem 
na Murter jsme byli okolo 
pátého místa. Lodě sice 
měly sledovací zařízení SEA 
SEA, ale vzhledem k velké 
vzdálenosti od pobřeží ne-
měly signál a nebylo vidět, 
kde se nachází. Teprve před 
desátou hodinou se první 
objevily před Žirie. Ovšem 
bohužel svět není co býval 
a zase nás dohnala současná 
situace na východě. V 9.45 
se k nám blížil dělový člun 
chorvatské armády. Zvuko-
vými signály oznámil, aby-
chom přepnuli na nouzový 
kanál 16 a přes vysílačku 
nám sdělili, že se nacházíme 
v dopadové zóně ostrých 
dělostřeleckých střeleb 
a přikázal nám opustit tuto 
zónu kurzem 270 stupňů. 
To se přihodilo asi osmi lo-
dím v této zakázané zóně. 
Pořadatelé v ten moment 
závod zrušili. Později urči-
li pořadí prvních čtyř lodí 
a ostatním určili všem páté 
pořadí. Hodili je do jedno-
ho pytle, a tak to některým 
pomohlo, hlavně poslední 
lodi, která roztrhala plachty, 
ale v první etapě byla před 
námi. Tímto rozhodnutím 
se dostala před nás. Skončili 
jsme nakonec osmí s poci-
tem hořkosti z důvodu roz-
hodnutí závodní komise.

Nedávno jste se vrátil 

z další regaty. Jak jste si 

vedli v těchto závodech?

Regata Jabuka je poslední 
regata v roce, kterou pořádá 
jachtařský klub TIJAT ve Vo-
dici. Jabuka znamená v chor-
vatštině jablko a ostrov pade-
sát mil v moři s magnetickou 
anomálií. Také účastníci do-
stávali na loď jablka a jako 
pozornost magnetku s mo-
tivem závodu. Je to asi nej-

více obsazený závod. Letos 
se zúčastnilo sto osm jachet 
z několika zemí. Závod se po-
malu stává tak slavným jako 
ROLEX MIDLE SEA RACE 
konaný na Maltě. Už start 
závodu v pátek ve 22 hodin 
je velký adrenalin. Startuje 

se vždy jedním směrem, a to 
od Vodice mezi ostrovy Tijat 
a Prvič. Pokud fouká od Vo-
dice, je tedy vítr zezadu nebo 
zadoboku, tak většina lodí 
před startem vytahuje spina-
kery a genakery. Když vidíte 
pouze poziční světla lodí, tak 
se máte pořád čemu vyhýbat 
a doufat, že vás nějaký sou-
peř nenabourá.

Jeli jsme na lodi BENETO 
OCEANIS 46, dlouhé čtrnáct 

metrů. Není to závodní jach-
ta, spíš turistická, pohodlná 
majitelská loď. Takže celkové 
šedesáté čtvrté místo ze sta 
lodí, které závod dokonči-
ly, a v naší kategorii čtvrté, 
považuji za velký úspěch. 
První byl s italskou lodí 

dlouhou dvacet šest metrů 
český olympionik Michal 
Maier, druhý skončil Chor-
vat Marjan Kočila s lodí s dél-
kou devatenáct a půl metru 
a třetí Čech Pavel Sehnal 
s osmnáctimetrovou lodí. 
Do patnáctého místa se ve-
šly pouze speciální závodní 
lodě i z kevlaru. Závodu se 
po delší době na vodě zú-
častnil i Milan Koláček, který 
byl v SEASCAPECH 27 třetí, 
celkově skončil na 49. místě. 
Přihlédneme-li, že byl mis-
trem Francie v lodích do 6,5 
metru, tak to dokresluje 
hodnotu a náročnost toho-
to závodu. Čas prvního byl 
9 hodin 55 minut při uplutí 
kolem 136 mil. Náš čas byl 17 
hodin 47 minut při uplutí 142 
mil. Utrhli jsme dvakrát tu sa-
mou otěž genui a dvěma čle-
nům posádky nebylo zrovna 
při dvoumetrových vlnách 
dobře. Naštěstí jsme neutrhli 
výtahy plachet, ani je neroz-
trhali, což se několika lodím 
stalo. Osm lodí nedojelo, vět-
šinou z důvodu problémů 
s plachtami. Posádka byla 
opět skvělá. Nejlepší sloven-
skou jachtařku Petru zranilo 
ráhno hlavní plachty na hla-
vě tak, že jí to museli za jízdy 
dvěma stehy zašít.

Závod to byl opravdu 
skvělý a už se těším na za-
čátek dubna, kdy se poje-
de opět Velikonoční rega-
ta. Budu doufat, že se zase 
umístíme do třetího místa 
jako letos.

David Myslikovjan

Hokejisté Štětkovic se ocitli pod pantofl íčkem

Vlastimil Faktor absolvoval na moři další dva závody, při prvním z nich 
se s posádkou ocitl v dopadové zóně ostrých dělostřeleckých střeleb

Vlastimil Faktor (první vlevo nahoře) a jeho posádka na regatě 
Jabuka
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Nevím, jestli vás zamrazilo stejně 
jako mě, když jsem četl, že ruská 
raketa zasáhla polské území a za-
bila dva lidi. Rusové očekávatelně 
prohlásili, že jde o křivé obvinění 
a provokaci. Ale to říkají úplně 
na všechno. Ukrajina se zaradova-
la, že by konečně mohla vtáhnout 
NATO do akce. Zemřeli dva lidé 
a zrovna horkokrevní Poláci, kteří 
Rusy z dobrých důvodů nemusí, 
by byli ideální jiskra pod suché 
klestí. Ti začali zvedat téma akti-
vace článku 4, což by mohlo zna-
menat přímé zapojení aliančních 
sil do války. A v tomto třaskavém 
duchu se jim dostalo všeobecné 
verbální podpory od všech evrop-
ských spojenců. I naše ministryně 
obrany, která si potrpí na silná ges-
ta, přiložila polínko pod kotlík.

Karty vyložené na stůl čeka-
ly na hlavního hráče. Prezident 
USA řešil tuto záležitost v pět 
ráno svého času. Věřím, že to 
nebylo zrovna sladké probuzení. 
V blízkých mořích demonstrují 
americké letadlové lodě a jader-
né ponorky připravenost bránit 
území aliance. A teď, v tomto 
napěchovaném muničním skla-
du, někdo škrtnul sirkou. Doufal 
jsem v to, co posléze přišlo.

Joe Biden co nejrychleji rea-
goval, že šlo jistojistě o úlomky 
obranné ukrajinské rakety. Zchla-
dil Poláky, kteří tuto verzi přija-

li též a začali hovořit o nehodě. 
Prezident Zelenskyj ještě chvíli 
zkoušel doutnák znovu zapálit, 
ale i on si dal nakonec říct. Nikdo 
z nás neví, jak to bylo. Zvolená 
verze je však nejbezpečnější pro 
všechny strany. 

Odvetný úder aliance by nej-
spíš ukončil válku na Ukrajině 
v řádu jednotek dní. Ovšem mané-
vrovací prostor prezidenta Putina, 
který naštěstí odolává tlaku silo-
viků na použití jaderných zbraní, 
by se zmenšil tak, že by prakticky 
zmizel. Tak jednoznačné vítězství 
konvenčních sil aliance by nabub-
řelí stalinisté nedokázali přijmout. 
Vždyť máme v silech zbraně soud-
ného dne. Naše střely Satan-2 do-
káží vyhladit celé kontinenty, tak 
jaképak ustupování. Ještě jsme 
neskončili, vyhrožovali by proše-
divělí zasloužilí bolševici, kterým 
je jedno, co bude, protože oni tady 
už brzy stejně nebudou.

Přetrvávající pomoc Západu 
pro Ukrajinu a přetrvávající tlak 
na Rusko postupně přinášejí svoje 
ovoce. Můžeme snad doufat, že ko-
nec války je v dohlednu. Pro hrdé 
Rusy to bude hořká pilulka, stejně 
jako pro jejich (na)duté obdivova-
tele u nás. Proto je potřeba tomu 
dát čas. Rozpadající se jaderná 
velmoc v totálním chaosu by byla 
příliš vysoká cena za spěch.

Bohumil Vohanka

Politologové, historici i politici mají 
v tuto dobu v hlavě otázku, zda je 
současný stav vývoje od sametové 
revoluce ve stádiu jakési zralosti. 
Nebo zda je naše demokracie stále 
poněkud nezralá. Jistě je demokra-
cie jako slovo nebo pojem čistě ab-
straktní a je dost přesně defi nován. 
Defi nování musí začínat jmenová-
ním základních podmínek. Někdy 
nemusí být úplně postačující. 

První podmínkou jsou svobod-
né volby. Což je v každém demo-
kratickém státě soutěž politických 
stran. A každá soutěž musí být 
spravedlivá. Tedy žádné zvýhod-
ňování té či oné strany. Tady asi 
mohou být u nás zatím značné po-
chybnosti.

A řada dalších podmínek by 
následovala, zejména vzhledem 
k moci zákonodárné, výkonné 
i soudní, aby se přísně oddělova-
ly. Já to posouzení našeho stavu 
v těchto věcech ústavního práva 
nechávám na příslušných odborní-
cích, jenže jaksi marně. Jsme stále 
přesvědčováni o tom, že demokra-
cie je křehká a musíme si ji stále 
střežit. Ano, je křehká, protože ten 
režim je opatrný, než aby jen tak 
někomu něco zakazoval. A už jsou 
tady vykukové, kteří s odborníky 
právníky hledají vše, co není zá-
konem zakázáno. A pak prohlašují, 

že nejednali protizákonně. V tom 
je problém, že do té doby nikoho 
nenapadlo, aby tak jednal. Prostě 
se to nehodilo, neslušelo. Takže 
aby se to nedělalo, musel být nový 
zákon. Ve slušné společnosti asi 
není tolik zákonů třeba, politici, 
úředníci, podnikatelé, policisté, 
lékaři, učitelé… vědí, co se neslu-
ší. A pokud někteří nevědí nebo 
zkoušejí nevědět, ostatní to mají 
dát najevo. Už malému uličníkovi 
přece řekneme „Ale Pepíku, to se 
přece nesluší.“ A to se třeba pere 
s dívkou a říká jí krávo.

Sledoval jsem minulý čtvrtek 
program ke 33. výročí, vlastně 
dvojímu, kdy někdo z historiků 
dostal otázku na úroveň naší de-
mokracie. Ten právě zmínil ta 
Kristova léta a s jistými rozpaky 
řekl, že pokud může 33 roků vy-
vážit celou dobu obou totalit, tak 
snad …. A nedopověděl. Při obřa-
du na Albertově promluvilo něko-
lik osob. V davu přítomných se 
ozývaly hlasy, skoro jako kdysi, 
když řečnil papaláš na 1.máje. 

Když pěvecký sbor Univerzi-
ty Karlovy krásně zpíval českou 
i slovenskou hymnu, někteří se 
nezastavili, nebo si povídali, 
nebo nesmekli. Tak asi tak jsme 
daleko podle mne.

Vladimír Roškot

Co se týče předvánočního 
shánění dárků, nemohu 
dávno dělat poradce. Ne-
vím co koupit pro manžel-
ku, natož pro děti nebo do-
spívající vnoučata. Krátkou 
dobu jsem se snažil něco 
koupit s podmínkou, že to 
půjde vyměnit za něco jiné-
ho. Ono totiž většinou býva-
lo evidentní, že můj dárek 
jako překvapení nezafun-
goval, leda jako překvapení 
nemilé. Obdarovaný to už 
někdy měl − a lepší. Tak 
potom bylo možné před Vá-
noci domluvit, čím konkrét-

ně „překvapit“. Ani to se 
leckdy nepovedlo. Potom 
už nezbývá než klesnout 
na úroveň nejnižší, což je 
dárek − bankovka. Vnučka 
vezme bankovku a po dlou-
hém hledání, vybírání 
a zkoušení si koupí „něco 
na sebe“.

Něco společného s tím 
má předvánoční úpadek 
vánočních pozdravů a přá-
ní. Vzpomínám, jaký proces 
probíhal při přemýšlení, 
komu všemu budeme psát, 
aby se nestalo, že jsme ně-
koho vynechali. Individu-

álně jsme potom každému 
napsali něco, co souviselo 
s jeho osobností nebo jeho 
situací. A také jsme pře-
mýšleli komu poslat foto-
grafi i kostela, nebo jesliček, 
nebo Ladův obrázek dětí 
na klouzačce. Ve srovnání 
s takovou operací je úpl-
ně zahanbující, když dnes 
někomu pošlu přání oby-
čejným mejlíkem nebo do-
konce jen esemeskou. Kdy-
bych aspoň k tomu přiložil 
nějakou fotku nebo něco, 
co se pro tyto účely nabízí 
po internetu.

Nemám rád, když si 
musím sebekriticky při-
znat svou nekulturnost 
nebo zbytečnou pohodl-
nost. Jako právě v těchto 
podobách předvánočních 
starostí. Zahanbuje mě tře-
ba moje sestřenice, která 
odešla za normalizace rafi -
novaně do tehdy západní-
ho Německa. Neumím se 
přizpůsobit úrovni jejích 
luxusních vánočních přá-
ní, jako i blahopřání k po-
sledním kulatinám. Zdá se, 
že mi pokrok v moderních 
technologiích způsobil ne-

zdravou pohodlnost. A ne-
vím tedy, co tomu příbuzní 
a známí říkají. Snad si řek-
nou, že už jen dávám vědět, 
že ještě žiji. 

Kdo jste na tom stejně, 
jděme do sebe. Hezkým 
pozdravem si dávejme na-
jevo, že si ještě nejsme lho-
stejní. Když si zachováme 
dobré způsoby, nemůžeme 
pak být schopni předvádět 
něco tak nesmyslného, co 
mezi některými skupinami 
v ulicích a na sociálních 
sítích zděšeně pozorujeme.

Vladimír Roškot

Z A M Y Š L E N Í

Předvánoční změny

K O M E N T Á Ř

Článek 4
G L O S A

Kristova léta naší 
demokracie
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